
PROTOKÓŁ nr 30 
z posiedzenia                                          

Komisji Budżetowej 
Rady Miejskiej w Radomiu                                          
z dnia 04 grudnia 2020 r. 

 
Przed otwarciem posiedzenia Przewodniczący Komisji  Mateusz Kuźmiuk zarządził 
sprawdzenie listy obecności poprzez odczytanie kolejno nazwisk radnych z listy 
obecności. Na posiedzeniu Komisji obecni byli wszyscy jej członkowie. Posiedzenie 
otworzył i na nim przewodniczył Pan Mateusz Kuźmiuk Przewodniczący Komisji, który 
powitał wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości.  
Na posiedzeniu Komisji obecni byli wszyscy jej członkowie oraz Skarbnik Miasta 

Sławomir Szlachetka.  

 
Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 29 z posiedzenia Komisji. 

2. Omówienie i zaopiniowanie projektu Budżetu Gminy Miasta Radomia na 2021 

rok – druk Nr 344  

3. Omówienie i zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2021 – 2045 – druk Nr 345 

4. Sprawy różne.                                                                                                                                       

 

 

 
Ad. 1 Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2. Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk poprosił o przedstawienie 
projektu Budżetu Gminy Miasta Radomia na 2021 rok.  
Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka przedstawił projekt uchwały Budżetowej na 

2021 rok zawarty na druku Nr 344.  

Dochody ogółem wynoszą 1 345 281 247 zł, a wydatki ogółem wynoszą 1 408 901 439 

zł z tego wynika, że deficyt budżetowy jest na poziomie 63 620 192 zł. 

Dochody bieżące wynoszą 1 327 394 093 zł natomiast wydatki majątkowe wynoszą 

17 887 154 zł. Na dochody majątkowe składają się:  

 Sprzedaż majątku – 12 460 000,00 zł 

 Przebudowa terenów inwestycyjnych Wólka Klwatecka 3 097 154,00 zł 

 Dofinansowanie ul. Szydłowiecka – 1 725 000,00 zł 

 Przekształcenie użytkowania wieczystego – 596 000,00 zł 

 Sprzedaż składników majątkowych – 9 000,00 zł 

Ujęte w planie budżetu na 2021 rok wydatki wyniosą 1 408 901 439,00 zł w tym bieżące                
1 274 133 634,00 zł, a majątkowe 134 767 805,00 zł  ( tj. 9,56 % wydatków ogółem). 
Największą pozycją jest przebudowa trasy N-S - 33 000 000,00 zł oraz budowa ul. Marii Fołtyn  
- 10 000 000,00 zł   
1. Dochody własne – 561 407 712,00 zł - w tym: 
a) dochody z majątku gminy – 25 895 240,00 zł 
b) wpływy z podatków i opłat – 196 095 684,00 zł  w tym: 

 podatek od nieruchomości – 115 000 000,00 zł 

 opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – 20 963 000,00 zł  

 od czynności cywilno-prawnych – 11 600 000,00 zł 

 podatek od środków transportowych – 8 500 000,00 zł  



c)  udziały gminy i powiatu w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa – 
300 695 376,- w tym: 

 fizyczne - 284 995 376,00 zł 

 prawne - 15 700 000,00 zł 
2. Subwencje  –  412 482 033,- w tym: 
a) oświatowa  –  357 536 016,00 zł 

b) wyrównawcza  –  34 722 393,00 zł 

c) równoważąca – 20 223 624,-00 zł 

3. Dotacje  –  353 504 348,00 zł w tym: 

a) dotacje na zadania bieżące – 350 276 348,00 zł 

b) dotacja na zadania inwestycyjne – 3 225 000,00 zł 

4. Dochody majątkowe  –  17 887 154,00 zł 
W §1 uchwały wskazujemy kwoty wydatków i dochodów  (bieżących i majątkowych). 
Nadwyżka operacyjna jest w wysokości 53 260 459,00 zł. Jest to nadwyżka, która 
pozwala złożyć budżet zgodnie ze wskaźnikami, które są wymagane w art. 243.   
W §2 został określony deficyt budżetowy w wysokości 63 620 192,00 zł. Sfinansowanie 
deficytu zaplanowano w 40 000 000,00 zł z kredytu z EBI, 22 388 185,00 zł z Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych. 1 232 000,00 ze spłaty pożyczki, która była udzielona 
szpitalowi.  
Przychody – 121 788 185,00 zł w tym: 

 emisja obligacji komunalnych – 58 000 000,00 zł ( kwota przeznaczona na spłatę 

rat kredytów i wyemitowanych obligacji w latach poprzednich)  

 kredyty – 40 000 000 zł   

 Rządowy Funduszu Inwestycji Lokalnych – 22 388 185,00 zł 

 spłata pożyczki – 1 400 000,00 zł 

Rozchody – 58 167 993,00 zł w tym: 

 spłata kredytów – 53 667 000,00 zł 

 wykup papierów wartościowych – 4 500 000,00 zł 

Wydatki z tytułu poręczeń – 464 892,00 co wynika z poręczeń udzielonych spółce 

Administrator pod budowę mieszkań ramach TBS.  

Ustalono limit zobowiązań na: 

 sfinansowanie przejściowego deficytu – 60 000 000,00zł 

 finasowanie planowanego deficytu budżetu  - 40 000 000,00 zł  

 spłatę kredytów i pożyczek – 58 000 000,00zł 

Na rezerwę ogólną przeznaczono 1 500 000,00 zł natomiast na rezerwę celową 

z zakresu zarządzania kryzysowego przeznaczono 3 700 000,00 zł.  

W § 8 Uchwały Budżetowej zawarte są upoważnia się Prezydenta Miasta Radomia do: 

1. Zaciągnięcia kredytu krótkoterminowego, w rachunku bieżącym na pokrycie 

przejściowego deficytu budżetowego do wysokości 60 000 000,00 zł 

2. Zaciągania kredytów długoterminowych do wysokości 40 000 000,00 zł 

3. 3. Emisji obligacji komunalnych do wysokości  58 000 000,00 zł 

4. Lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych 

bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 

5. Dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków związanych ze: 

a) zmianą kwot lub uzyskaniem płatności przekazywanych z budżetu środków 

europejskich, o ile zmiany te nie pogorsza wyniku budżetu, 



b) zmianami w realizacji przedsięwzięcia finansowanego z udziałem środków 

europejskich albo środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 3, o ile zmiany te nie 

pogorszą wyniku budżetu, 

c) zwrotem płatności otrzymanych z budżetu środków europejskich. 

6) Dokonywania zmian w planie wydatków w ramach działu na uposażenia 

i wynagrodzenia ze stosunku pracy. 

7) Dokonywania, z zastrzeżeniem zdania drugiego, zmian w planie wydatków 

budżetu, w ramach działu klasyfikacji budżetowej, polegających na przenoszeniu 

wydatków majątkowych na wydatki bieżące lub wydatków bieżących na majątkowe, 

jak również między samymi wydatkami majątkowymi – z wyjątkiem przedsięwzięć 

ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz zmian zadań  inwestycyjnych 

przyjętych przez Radę Miejską w uchwale budżetowej polegających na rezygnacji 

z wykonania przyjętych zadań lub wprowadzeniu nowych zadań. Upoważnienie 

obejmuje zmiany do wysokości 2 000 000 zł – w przypadku zadania inwestycyjnego 

i 1 000 000 zł –  w przypadku zakupu inwestycyjnego. 

8) Przekazania upoważnień kierownikom jednostek do zaciągania zobowiązań 

z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach  następnych jest 

niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 

płatności wykraczają poza rok budżetowy. 

Wydatki na oświatę razem z inwestycjami wynoszą 507 000 000,00 zł w wydatkach 

bieżących jest to 493 000 000,00 zł co stanowi prawie 39% wydatków bieżących.  Te 

środki mogą okazać się niewystarczające przede wszystkim ze względu na rosnące 

wynagrodzenia w oświacie. Należy zwrócić uwagę na niezrównoważenie wpływów 

i wydatków na gospodarkę odpadami komunalnymi. Dwukrotnie więcej należy dopłacić 

żeby utrzymać ten system w takim wyglądzie jak w tej chwili.  

Radny Robert Utkowski zapytał jak przyjęta przez Radę Miejską uchwała dotycząca 

emisji obligacji wpływa na ten budżet czy wprowadza do niego jakieś zmiany? 

Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że co do zasady to nie 

ponieważ bardziej dotyczy WPF. Jest jedno zadanie nabycie akcji - 7 400 000,00 zł. 

W tej chwili to zadanie nie będzie realizowane, albo ta kwota może zostać przesunięta 

na inne zadanie inwestycyjne. 

Radny Marcin Majewski zapytał o projekt multimedialni o wartości 70 000,00 zł 

i parking przy ul. Kelles – Krauza. Czy w przyszłym roku planowana jest jakaś 

inwestycja, która ma zamienić efekt tego projektu jakim był parking parkuj i jedź? Jeżeli 

nie jest wpisane w budżecie to czy, nie jest zagrożone to dofinasowanie z UE na 

70 000,00zł? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że nie jest 

zagrożone. Zadanie jest wpisane w trzech miejscach pod nazwą „Rozwój infrastruktury 

w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy Miasta Radomia 

oraz powiatu radomskiego”.  W sumie jest to około1 400 000,00 zł z czego ponad 

1 000 000,00 zł jest przeznaczony na budowę parkingu na Południu. Radny Marcin 

Majewski zapytał co z tym parkingiem bo środki zostały wykorzystane. Skarbnik 

Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że parking stoi i nic się z nim na razie nie 

dzieje. Radny Marcin Majewski powiedział, że zostało wydane 600 000,00 zł i zapytał 

czy to MZDiK ogłaszał ten przetarg? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka 

odpowiedział, że realizatorem był Wydział Inwestycji i Dyrektor Kaczmarek. Radny 

Marcin Majewski zapytał czy to zadanie było wpisane oddzielnie, czy wrzucone do 

jednego „wora” i Państwo sobie realizowali co chcieli? Skarbnik Miasta Sławomir 



Szlachetka odpowiedział, że jest to opisane szczegółowo, lokalizacja itd. To nie jest 

tak, że w tym projekcie jest dowolność. Wystąpiliśmy o zmianę tego parkingu 

i zatwierdzenie zmian w całym projekcie. Jest na to zgoda i dlatego ten przetarg na 

parking został uruchomiony w innej lokalizacji.         

Radna Katarzyna Pastuszka - Chrobotowicz zapytała czy Radomski Program 

Drogowy i Radomski Program Chodnikowy realizowany będzie tylko z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka 

odpowiedział, że tak zostało to wskazane. Radna Katarzyna Pastuszka - 

Chrobotowicz zapytała czy są to kwoty 2 000 000,00 zł i 1 000 000,00 zł? Skarbnik 

Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że tak. Przewodniczący Komisji 

Mateusz Kuźmiuk poprosił, aby Skarbnik wymienił zadania i w jakiej części są 

finansowane z  Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Skarbnik Miasta 

Sławomir Szlachetka odpowiedział, że w wydatkach zostały wskazane: Trasa N-S – 

3 300 000,00 zł, Radomski Program Chodnikowy – 1 000 000,00 zł i Radomski 

Program Drogowy – 2 000 000,00 zł, budowa ul. Mari Fołtyn – 8 000 000,00 zł, zmiana 

sposobu użytkowania budynku byłej szkoły Publicznego Gimnazjum Nr 11 w Radomiu 

na przedszkole z częścią poradni psychologiczno-pedagogicznej – 7 000 000,00 zł, 

budowa żłobka przy ul. Batalionów Chłopskich – 2 000 000,00 zł.   

Radna Katarzyna Pastuszka - Chrobotowicz zapytała, czy Radomski Program 

Drogowy i Radomski Program Chodnikowy są tylko finansowane z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka 

odpowiedział, że dokładnie tak i takie były postulaty radnych. Radna Katarzyna 

Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że zupełnie inne były postulaty. Chodziło 

o to żeby kwoty zwiększyć i przeznaczyć część z Funduszu a część powinna iść 

z budżetu. W tej chwili zapisane są takie same pieniądze, które miały być  budżecie, 

z Funduszu. To powinna być co najmniej dwukrotnie większa kwota na jeden i na drugi 

program. Okazuje się, że gdyby nie te środki z Funduszu to w ogóle nie byłyby te 

programy realizowane. Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka powiedział, że ten 

Fundusz ma nam w tym pomóc i po to jest. Radna Katarzyna Pastuszka – 

Chrobotowicz powiedziała, że wcześniej nie było środków z Funduszu i był 

realizowany jeden i drugi program z budżetu. Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka 

powiedział, że Prezydent już przy budżecie na 2020 rok mówił, że zawieszamy ten 

program bo są obiecane pieniądze z rządu na drogi lokalne dlatego w tym roku był 

zawieszony ten program bo miały być obiecane pieniądze. Radny Marcin Majewski 

powiedział, że po pierwsze były ustalenia, że będą rozmowy na temat w jaki sposób 

wykorzystać te środki. Po drugie Prezydent nie realizował tych programów bo czekał 

na „przed wyborami” także trzeba sobie wprost powiedzieć. Mieszkańcy oczekują od 

nas, że będą utwardzane drogi oraz budowane i remontowane chodniki. Skarbnik 

Miasta Sławomir Szlachetka powiedział, że mieszkańcy oczekują budowy ul. Marii 

Fołtyn i Trasy N-S, a to są wydatki dużo większe. Radny Marcin Majewski zapytał, 

dlaczego ul. Marii Fołtyn nie była zgłoszona do rządowych programów? To jest dojazd 

do drogi krajowej i można było wnioskować o środki z funduszu dróg. Dlaczego to nie 

zostało zrobione? Dlaczego do tej pory nie jest ogłoszony przetarg na ul. Marii Fołtyn? 

Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że jeśli chodzi o przetarg to 

widocznie są jakieś problemy. Nie chciałbym się wypowiadać za MZDiK i osoby, które 

za to odpowiadają. Ulica ta nie łączy żadnej drogi krajowej ona jest pomiędzy ul. 

Kozienicką (droga wojewódzka).  



Radny Robert Utkowski powiedział, że Skarbnik wspomniał, że wydatki na oświatę 

stanową 39% i zapytał ile to było w latach ubiegłych? Skarbnik Miasta Sławomir 

Szlachetka odpowiedział, że w roku ubiegłym była to podobna kwota, ale 

z zastrzeżeniem, że te wydatki są rzeczywiście niedofinansowane, na pewno wystąpią 

braki. Liczymy na to, że będą w ciągu roku oszczędności i będzie można pokryć te 

braki. Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz powiedziała, że to nie sama 

subwencja. Cały czas są rozgrzebane inwestycje, które już dawno powinny być 

zakończone. Gdyby one były zakończone, mielibyśmy więcej środków i ten budżet 

wyglądałby inaczej.            

Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zapytał, o różnicę pomiędzy  

wynagrodzeniami w jednostkach i w Urzędzie Miejskim. Chodzi o kwotę jaka jest 

zawarta w tym projekcie uchwały Budżetowej, a jaka była kwota zawarta w planach 

poszczególnych jednostek bądź wydziałów Urzędu Miejskiego, które zostały do 

Państwa przesłane? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że jeśli 

chodzi o wydatki w tym również wynagrodzenia to co do zasady one są na poziomie 

takim jaki jednostki czy dysponenci przedstawiają czyli wskazują plany finansowe, 

w których są poszczególne wydatki. My to akceptujemy. W tym roku zdarzyło się tak, 

że te wydatki i plany finansowe złożone przez dysponentów przewyższały nasze 

możliwości finansowe i konieczne było ich ograniczenie średnio o 3%. Zdarza się, że 

gdzieś może być więcej, a gdzieś mniej bo to zależy od specyficznej sytuacji i środków, 

którymi dysponenci gospodarują w ciągu roku.     

Radny Marcin Majewski zapytał, o wynagrodzenia w poszczególnych jednostkach. 

Jaki to jest procent tego co zgłaszają jednostki czy wydziały. Wiemy ile osób jest 

zatrudnionych, jakie są koszty i ile Prezydent procentowo przeznacza na 

wynagrodzenia w MOPS i DPS? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka 

odpowiedział, że mniej więcej są to kwoty tożsame z tymi, które są w stażach. Co do 

zasady to nie mogą założyć jednostki, że bez większego uzasadnienia zwolnią ludzi 

i będą mniejsze środki wydatkowane. Radny Marcin Majewski powiedział, że pytanie 

brzmi ile Wy przeznaczacie, a nie ile oni składają zapotrzebowania. Ile Państwo 

w budżecie zabezpieczacie na te wynagrodzenia? Skarbnik Miasta Sławomir 

Szlachetka odpowiedział, że trzeba rozróżnić to, że ktoś składa zapotrzebowanie bo 

liczy na to, że będą podwyżki, myśli, że ktoś odejdzie na emeryturę, jakieś środki 

zostaną wydatkowane na nagrody. Ktoś kto składa bierze pod uwagę takie rzeczy ale 

niekoniecznie to musi zostać wykonane w kolejnym roku. Dla przykładu w MOPS 

wydatki wskazane przez nich na podstawie obecnego stanu zatrudnienia i obecnych 

angaży wynoszą w zaokrągleniu 30 500 000,00 zł natomiast plan wydatków na 

wynagrodzenia na przyszły rok to jest 31 500 000,00 zł czyli prawie 1 000 000,00 zł 

więcej. Na funkcjonowanie według angaży, które są dla obecnych pracowników to jest 

zabezpieczone ale nie wiemy np. ilu pracowników ma poniżej minimalnego 

wynagrodzenia i tu musiałby być ewentualny wzrost. Nie wiemy ile osób odchodzi na 

emeryturę, gdzie trzeba wypłacić odprawy. Na pewno nie ma zagwarantowanych 

podwyżek i nagród. Można mówić na podstawie konkretnych jednostek natomiast co 

do zasady nie można powiedzieć, że to jest 90%, 100% czy 105%.          

Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk odczytał opinie jakie wydały pozostałe 

komisje dotyczące projektu Budżetu Gminy Miasta Radomia na 2021. Przewodniczący 

Komisji poinformował o wnioskach jakie zostały złożone do projektu Uchwały 



Budżetowej. Na Komisji Ochrony i Kształtowania Środowiska zostały złożone 2 

wnioski.   

Radna Kinga Bogusz złożyła wniosek w brzmieniu „Komisja wnioskuje do Prezydenta 
Miasta Radomia o zwiększenie dotacji dla Schroniska dla Bezdomnych Zwierząt 
w Radomiu z kwoty 1 100 000 zł do kwoty 1 200 000 zł”. 
Radny Kazimierz Woźniak złożył wniosek w brzmieniu „wnioskuje o zabezpieczenie 
kwoty 25 000 zł na wydatki związane ze sterylizacją i kastracją zwierząt”. 
Na Komisji Gospodarki został złożony przez Przewodniczącego Komisji wniosek 
w brzmieniu „Komisja  zgłasza, aby kwotę 250 000 zł z zadania – wykonanie strony 
internetowej  Radom pl, dla Urzędu Miasta przeznaczyć na realizację ulic 
wewnętrznych realizowanych w ramach tzw. „czynówek”.”  
Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk poinformował, że zgodnie a § 6 Uchwały 
Rady Miejskiej w Radomiu Nr 381/2016 z dnia 07.11.2016 r. wnioski złożone na 
Komisji Ochrony i Kształtowania Środowiska nie spełniają wymogów formalnych. 
Wniosek Komisji Gospodarki spełnia wszystkie wymogi i zostanie poddany pod 
głosowanie. 
Radny Robert Utkowski zapytał, czy w związku z tym wnioskiem zostaną jakieś 

środki na realizację strony. Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że 

jest to cała kwota przeznaczona na to zadanie.   

Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zarządził głosowanie nad wnioskiem 

złożonym przez radnego Roberta Fiszera na posiedzeniu Komisji Gospodarki. Radni 

pozytywnie zaopiniowali wniosek zgłoszony na Komisji Gospodarki (6 Radnych za, 2 

przeciw, 1 wstrzymujący się).  

Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zarządził głosowanie nad projektem 
Uchwały Budżetowej na rok 2021 zawartym na druku Nr 344. Radni negatywnie  
zaopiniowali projekt Uchwały Budżetowej na rok 2021 zawarty na druku Nr 344 (4 
Radnych za, 5 przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 28 dołączono do 
materiałów z komisji. 
   

Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zarządził przerwę w posiedzeniu 

Komisji do 07.12.2020 roku do godziny 16.00.   

W dniu 07.12.2020 roku o godzinie 16.00 Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk 

wznowił obrady Komisji Budżetowej. 

Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zaproponował wprowadzenie w punkcie 

3 porządku posiedzenia zaopiniowanie projektów uchwał zawartych na drukach 

Nr 376, 377, 378, 379. 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad 

zaopiniowanie uchwał zawartych na drukach Nr 376, 377, 378, 379. Zmiana porządku 

posiedzenia zastała przyjęta jednogłośnie.  

 

Ad. 3. Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk poprosił o omówienie projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2045 zawartego na druku Nr 345.  

Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka poinformował, że jest to bardzo ważna 

uchwała ponieważ RIO sprawdza ważność budżetu i zmian w uchwale budżetowej pod 

kontem zgodności z WPF.   

Lata 2021-2045 świadczą o tym, że do roku 2045 mamy zaplanowaną spłatę 
jakiegokolwiek zadłużenia, zobowiązania, które jest zaciągnięte przez Gminę Miasta 
Radomia. W tym przypadku dotyczy to kredytu zaciągniętego w EBI. Wskaźniki 
makroekonomiczne przyjęto na podstawie Wytycznych Ministra Finansów 
dotyczących stosowania jednolitych wskaźników makroekonomicznych będących 



podstawą oszacowania skutków finansowych projektowanych ustaw mających 
zastosowanie dla sporządzania wieloletnich prognoz finansowych oraz raportów 
bankowych przygotowanych przez analityków kredytowych. Prognozę dochodów 
opracowano w podziale na najważniejsze źródła, to jest: podatki i opłaty lokalne, 
dochody z majątku, wpływy z udziałów w podatku dochodowym od osób fizycznych 
i od osób prawnych, wpływy z usług, subwencje, dotacje na zadania bieżące i dotacje 
na zadania inwestycyjne. Dotacje na inwestycje są przyjęte na podstawie tego co 
wiemy czyli umowy i kwoty przyznanych dotacji są wpisane. W tym przypadku dotyczy 
to praktycznie rozbudowy ul. Szydłowieckiej. Wzrost najważniejszych źródeł 
dochodów został opracowany na podstawie dwóch wskaźników: wzrostu PKB 
i wskaźnika inflacji. Co do dochodów to wychodzą średnio między 4% a 5%. Prognozę 
wydatków opracowano w szczegółowości do poziomu działów klasyfikacji budżetowej, 
w ramach których wyodrębniono rodzaje wydatków według grup paragrafów (m. in. 
wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń, wydatki majątkowe, itp.). Dla ustalenia 
wielkości wydatków w latach 2021-2023 przyjęto zasadę ich wzrostu o 2,5% (wskaźnik 
celu inflacyjnego Narodowego Banku Polskiego) powiększony o 1 punkt procentowy. 
Za bazę do ustalenia wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń 
przyjęto przewidywany poziom zatrudnienia w gminnych jednostkach organizacyjnych 
oraz założono wzrost tych wydatków na poziomie wskaźnika inflacji. Wydatki z tytułu 
udzielonych poręczeń przyjęto na podstawie obowiązujących umów poręczeń 
udzielonych przez gminę jej jednostkom organizacyjnym. Za podstawę wyliczeń 
przyjęto obowiązujące harmonogramy poręczonych przez Gminę kredytów i pożyczek. 
Wydatki na obsługę długu zaplanowano na podstawie harmonogramów spłat 
zaciągniętych już kredytów i pożyczek oraz wyemitowanych obligacji uwzględniając 
obowiązujące marże do stawek bazowych. Dla planowanych do zaciągnięcia kredytów 
w kolejnych latach objętych prognozą przyjęto następujące założenia:  

 kredyt z Europejskiego Banku Inwestycyjnego w 2021 roku będzie zaciągany na 
okres do 25 lat,  

 obligacje komunalne w latach 2021-2024 planowane do emisji na rynku krajowym 
emitowane będą na okres 11 lat, 

 stopa bazowa dla planowanych kredytów została przyjęta na poziomie 
prognozowanej stawki WIBOR 3M, 

 stopa bazowa dla planowanej emisji obligacji komunalnych została przyjęta na 
poziomie prognozowanej stawki WIBOR 6M, 

 marża banku powyżej stopy bazowej została ustalona na średnim poziomie 
uzyskiwanym przez Gminę w postępowaniach przetargowych i konkursowych. 

Na wydatki majątkowe w latach 2021 – 2040 składają się zadania ujęte w wykazie 
przedsięwzięć, przy czym wielkość tych wydatków w dużym stopniu uzależniona 
będzie od możliwości pozyskania środków z funduszy unijnych oraz innych źródeł na 
dofinansowanie inwestycji.  

Kwota długu w kolejnych latach prognozy, przedstawiona w poz. 6 tabeli, wynika 
z sumy wielkości zadłużenia na koniec roku poprzedzającego dany rok budżetowy 
i zaciągniętych zobowiązań kredytowych w danym roku budżetowym pomniejszonej 
o przypadające na dany rok spłaty rat kapitałowych. Za podstawę liczenia kwoty długu 
przyjęto poziom jej prognozowanego wykonania w 2020 roku. 

W tabeli WPF przedstawiono wskaźniki spłaty długu liczone zgodnie z artykułem 243 
ustawy o finansach publicznych. W poz. 8.1 pokazana jest wartość wynikająca 
z obliczeń przeprowadzonych dla lewej strony wzoru, określonego w art. 243 ustawy 
o finansach publicznych. W poz. 8.3 i 8.3.1 pokazana jest wartość wynikająca 
z obliczeń przeprowadzonych dla prawej strony wzoru, o którym mowa w art. 243 
ustawy o finansach publicznych. Zgodnie z tym przepisem w danym roku budżetowym 
relacja spłaty zobowiązań obejmującej raty kapitałowe, odsetki oraz kwoty 



planowanych poręczeń do dochodów bieżących skorygowanych o wysokość dotacji 
bieżących, nie może być wyższa niż średnia relacja wyniku budżetu bieżącego 
skorygowanego o poniesione wydatki na obsługę długu, dochody i wydatki związane 
z programami współfinansowanymi ze środków UE oraz powiększonego o dochody 
ze sprzedaży mienia do dochodów bieżących skorygowanych o wysokość dotacji 
bieżących (wyliczona z ostatnich trzech lat poprzedzających dany rok budżetowy). 

Zgodnie z art. 15 zob ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 
chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych do wskaźnika 
zadłużenia nie wlicza się rat kapitałowych i odsetek od zaciągniętych zobowiązań na 
pokrycie w 2020 roku utraconych dochodów podatkowych, a także wydatków 
bieżących poniesionych w związku z przeciwdziałaniem COVID-19. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami dotyczącymi spełnienia relacji, o której mowa 
w art. 243 ustawy o finansach publicznych należy uznać, że poziom długu  
i jego obsługi we wszystkich latach objętych prognozą wypełnia kryteria prawne, nie 
stanowi zagrożenia dla możliwości spłaty zadłużenia.  

W samej Wieloletniej Prognozie Finansowej zawarte jest kilka upoważnień Prezydenta 
Miasta Radomia do: 

 zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć ujętych 
w Załączniku „Wykaz przedsięwzięć do WPF”, 

 przekazania uprawnień kierownikom jednostek Gminy Miasta Radomia do 
zaciągania zobowiązań, o których mowa w pkt. 1, 

 zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym 
i w latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostki, 
i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy, 

 dokonywania zmian limitów zobowiązań i kwot wydatków na realizację 
przedsięwzięć finansowanych z udziałem środków europejskich albo środków, 
o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych, w związku ze 
zmianami w realizacji tego przedsięwzięcia, o ile zmiany te nie pogorszą wyniku 
budżetu dla każdego roku objętego wieloletnią prognozą finansową. 

Radny Marcin Majewski zapytał o trasę N-S. Od jakiegoś czasu radni proszą żeby 
podzielić te zadania na poszczególne etapy. To jest kolejny raz kiedy wszystko jest 
razem i w ten sposób ograniczane są radnym możliwości kontroli tego zadania.  Czy 
upoważnienia, które Skarbnik przed chwilą wymieniał były w poprzedniej Wieloletniej 
Prognozie Finansowej? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że jeśli 
chodzi o upoważnienia to były one już zawarte. Zmieniały się przepisy 
w poszczególnych latach i na początku były 2 z tych upoważnień później pojawiły się 
kolejne.  Ostatnie upoważnienie jest od zeszłego roku. Jeżeli chodzi o trasę N-S było 
to analizowane. MZDiK widzi tutaj potrzebę połączenia z uwagi na to, że jest to dla 
nich wygodne jeśli są połączone te prace dlatego, że w tej chwili jest postępowanie 
przetargowe na III etap – właściwie to się już zakończyło. I etap jest skończony, II etap 
jest w trakcie, a III etap będzie robiony i jest łatwość przesuwania pomiędzy zadaniami 
tych środków. Nie chodzi tu o same roboty, ale chodzi o wykupy gruntów. Jest to 
wygodne dla MZDiK. Radny Marcin Majewski powiedział, że dla jednych jest to 
wygoda, a dla innych problem. Radni muszą za każdym razem się pytać o to 
w interpelacjach, a gdyby były jasne zapisy nie byłoby to konieczne ponieważ każdy 
mógłby sobie sam spojrzeć na to. Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka powiedział, 
że widzi tu dla radnych większa wiedzę, ale można ją raz przekazać i ona się nie 
zmienia czyli wydatki na roboty budowlane na II etap są takie jakie są, na III etap będą 
też określone w przetargu i to nie ulega zmianie. Te wykupy gruntów pomagają nam 
dlatego, że środki nie musza być przenoszone pomiędzy zadaniami inwestycyjnymi, 
są do dyspozycji dyrektora. Nie wiem o jaką subwencję będą wnioskować na przyszły 
rok do jakiej inwestycji, ale jeśli byłaby to trasa N-S to uzasadnione byłoby to zostawić, 



a jeśli nie to można byłoby to spokojnie podzielić.  Z budżetowego punktu widzenia nie 
ma problemu natomiast ze względu na sprawność działania to pomaga.  

Radny Robert Utkowski zapytał, co będzie jeżeli WIBOR gwałtownie skoczy? 
Państwo przyjęli 0,75%, on jest na poziomie 0,25%, a jeszcze niedawno był na 
poziomie 2%. Niektórzy mówią, że jest to tylko kwestia czasu kiedy on skoczy wyżej 
i czy nie pojawi się wówczas wątpliwość związana z § 243 i z tym równaniem, którego 
musimy przestrzegać? Jak my sobie tedy z tym poradzimy? Skarbnik Miasta 
Sławomir Szlachetka odpowiedział, że przyszłość jest zawsze niepewna. My 
zastosowaliśmy 0,75% tak jak przewidują prognozy, budżet państwa i analitycy. To 
jest średnia. Zakładamy  w tej chwili, że przez najbliższe 2 lata (są takie zapowiedzi) 
ten WIBOR nie powinien być wyższy bo jest on uzależniony od stóp procentowych, 
które NBP określa. Jeżeli wzrośnie w kolejnych latach to nasze prognozy będą 
ewaluowały razem z ewentualną zmianą WIBOR-u.  Nie możemy się kierować 
przeszłością.  

Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zapytał o dochody z tytułu dotacji oraz 
środki przeznaczone na inwestycje. W 2022 roku  1 800 000,00 zł jest wskazane jako 
rozbudowa ul. Szydłowieckiej - tak? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka 
odpowiedział, że tak. Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zapytał na co 
przeznaczone jest 4 800 000,00 zł w roku 2021? Skarbnik Miasta Sławomir 
Szlachetka odpowiedział, że jest to ul. Szydłowiecka i Wólka Klwatecka. W budżecie 
jest to założone 1 725 000,00 zł na ul. Szydłowiecką, a pozostała część jest na Wólkę 
Klwatecką.   

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad projektem uchwały zawartym na 
druku Nr 345. Radni negatywnie zaopiniowali projekt Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2021-2045 zawarty na druku Nr 345 (3 Radnych za, 4 przeciw, 0 
wstrzymujących się). Opinię nr 29 dołączono do materiałów z komisji. 
 

Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk poprosił o przedstawienie projektów 
uchwał zawartych na drukach: 

 - Nr 376 w sprawie zmiany uchwały nr 751/2014 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 30 
czerwca 2014 roku w sprawie udzielenia zwolnienia od podatku od nieruchomości 
stanowiącego pomoc de minimis dla przedsiębiorców inwestujących w zakup lub 
budowę nieruchomości w Radomiu kwotę powyżej 1 000 000 zł.  

Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka poinformował, że ta uchwała jest kontynuacją 
dotychczasowej uchwały ponieważ przepisy pozwalają ją podjąć tylko w ramach 
perspektywy finansowej 2014 – 2020. Czas obowiązywania tej uchwały był do końca 
2020 roku, a w tej chwili przedłużamy jej funkcjonowanie ponieważ wyszły przepisy 
umożliwiające przedłużenie podjęcia takich uchwał przez gminę do połowy roku 2024. 
Polega to na tym, że nowy przedsiębiorca, nowy podatnik, który zainwestuje ponad 
1 000 000,00 zł w nowy budynek, czy nową inwestycję spowoduje tym zwiększenie 
podstawy opodatkowania to do 5 lat będzie mógł być zwolniony z podatku od 
nieruchomości. Ważne jest ograniczenie, że to jest tylko ta nowa podstawa 
opodatkowania jest zwolniona z podatku i jest ograniczona w czasie do 200 000,00 
euro w ciągu 3 ostatnich lat. 
Radny Marcin Majewski zapytał, jakie to ma skutki w budżecie? Czy to będzie duże 
obciążenie? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że ta ulga cieszy 
się największym powodzeniem, aczkolwiek w tej chwili to jest tylko kilkudziesięciu 
podatników korzystających z tej ulgi. Radny Marcin Majewski poprosił 
o przygotowanie informacji na sesję ilu przedsiębiorców skorzystało z tej ulgi i na jaką 
kwotę.        
Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zakończył dyskusję i zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 376. Radni pozytywnie  
zaopiniowali projekt uchwały zawarty na druku Nr 376 w sprawie zmiany uchwały nr 



751/2014 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 30 czerwca 2014 roku w sprawie udzielenia 
zwolnienia od podatku od nieruchomości stanowiącego pomoc de minimis dla 
przedsiębiorców inwestujących w zakup lub budowę nieruchomości w Radomiu kwotę 
powyżej 1 000 000 zł. (3 Radnych za, 1 przeciw, 3 wstrzymujących się). Opinię nr 30 
dołączono do materiałów z komisji. 
 
- Nr  379 w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta Radomia, które w roku 
2020 nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka poinformował, że są to wydatki, które 
zaliczamy do roku budżetowego 2020 natomiast płatność za to zobowiązanie wyniknie 
w 2021 roku. W tym przypadku mamy zakup samochodu dla Eko - patrolu w Straży 
Miejskiej. To jest zadanie z Budżetu Obywatelskiego. Żeby już nie przenosić tego 
zadania na przyszły rok to chcemy to skończyć w tym roku. Przetarg jest już 
rozstrzygnięty, jest tylko kwestia dostarczenia tego samochodu co odbędzie się na 
początku stycznia 2021r.  
Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zapytał dlaczego takie opóźnienie jeżeli 
chodzi o ten przetarg? Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka odpowiedział, że 
trudno jest mu odpowiedzieć na to pytanie. Precyzyjnej odpowiedzi mogłaby udzielić 
Straż Miejska. Przetarg był raz ogłaszany i były przekroczenia co do kwoty następnie 
był ponownie ogłaszany, gdzie również było przekroczenie w związku z tym na 
ostatniej sesji dokładaliśmy 16 000,00 zł, które brakowało. Cała ta procedura 
spowodował, że to się przedłużyło.  
Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 379. Radni pozytywnie  zaopiniowali projekt uchwały 
zawarty na druku Nr 379 w sprawie ustalenia wydatków budżetu Gminy Miasta 
Radomia, które w roku 2020 nie wygasają z upływem roku budżetowego (7 Radnych 
za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 30 dołączono do materiałów 
z komisji. 
 
- Nr 377 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miasta Radomia na 2020 rok  
- Nr 378 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia 
na lata 2020 - 2045 
Skarbnik Miasta Sławomir Szlachetka przedstawił zmiany jakie zostały 
wprowadzone w projektach uchwał zawartych na drukach Nr 377 i 378.   
Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 377. Radni pozytywnie  zaopiniowali projekt uchwały 
zawarty na druku Nr 377 w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miasta 
Radomia na 2020 rok (3 Radnych za, 2 przeciw, 2 wstrzymujących się). Opinię nr 30 
dołączono do materiałów z komisji. 
Przewodniczący Komisji Mateusz Kuźmiuk zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 378. Radni pozytywnie  zaopiniowali projekt uchwały 
zawarty na druku Nr 378 w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Radomia na lata 2020 - 2045 (3 Radnych za, 1 przeciw, 2 wstrzymujących się). 
Opinię nr 30 dołączono do materiałów z komisji. 
 

Ad. 4. Nie było spraw   

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Komisji podziękował 
wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie.                                                        
 

Przewodniczący Komisji 
  
 
 Mateusz Kuźmiuk 


